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REUNIÓ DE LA MESA PER A LA REACTIVACIÓ D’ALCOI 

 

Dia: 3 de juny de 2020 

Inici: 17:10 hores 

Final: 18: 05 hores 
 

 

La reunió se celebra al saló de Plens de l’Ajuntament d’Alcoi i assisteixen en 
representació dels grups municipals: 
 

Antonio Francés Pérez Alcalde 

Jordi Valentí Martínez Juan Portaveu del grup municipal SOCIALISTA 

Juan Enrique Ruiz Doménech Portaveu del grup municipal PARTIDO 
POPULAR 

Màrius Ivorra Torregrosa Portaveu del grup municipal COMPROMÍS 
ALCOI 

Rosa María García González Portaveu del grup municipal CIUDADANOS 

Cristian Santiago de Jesús Portaveu del grup municipal PODEM 

Pablo González Gimeno Regidor del grup municipal GUANYAR 
ALCOI 

David Andrés Abad Giner Portaveu del grup municipal VOX 

 
 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Comencem la reunió. Us hem enviat l’actualitat de la fase 2 de desescalada, amb la 
informació disponible a dia de hui i de diferents serveis municipals. La fase 3 ja sabem 
com serà, perquè tenim el referent de les Illes, mentre que la fase 4 no tenim encara 
constància de quines seran les restriccions. 
 
Podem avançar que estem treballant perquè les piscines estiguen obertes l’1 de juliol, 
estem preparant la cita prèvia, veient la cabuda i regulant les mesures de prevenció. 
L’objectiu és obrir les tres piscines municipals, i encara que la de Batoi és la que té menys 
cabuda, la idea és obrir perquè no hagen de desplaçar-se a la municipal. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Van a marcar-se zones? 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, van a marcar-se zones, es limitaran les capacitats per tal que la gent no s’amuntone. 
Es mirarà de fer torns i es durà a terme la desinfecció de les instal·lacions tantes voltes 
com siga necessari. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 

 
Van a fer-se escoletes? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Són possibles. Estem parlant amb els centres per saber qui està organitzant-ne. Pensem 
que hi haurà menys afluència, perquè hi haurà gent que tindrà por, però també hi ha altres 
famílies que sí que faran ús de les escoles d’estiu, perquè potser no tenen altres fórmules 
per poder deixar els fills mentre treballen. Per altra banda, a les famílies sense recursos 
cal ajudar-les, i també es continuarà facilitant el menjar saludable als menors. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Es podria veure si l’Ajuntament pot generar una escola d’estiu. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
De moment estem mirant l’oferta per veure si cal complementar-la. El que volem és 
facilitar que qui feia escola d’estiu la puga fer, sempre complint les mesures de seguretat. 
No som partidaris de fer una escola infantil per a persones sense recursos, perquè 
estigmatitza. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
El que dic és que si fera falta, que es poguera fer. Veure si hi ha entitats que fan escoles 
d’estiu, si són 10 xiquets i xiquetes, un monitor, que no poden compartir jocs… Jo crec 
que va a ser positiu que es puguen fer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No anem a competir en qui feia escola d’estiu, sinó ajudar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Dins de la mateixa oferta, que es guarden places per a distribuir a les persones sense 
recursos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Això s’ha fet sempre des de l’Ajuntament. Ara hem de veure l’oferta i les restriccions per la 
Covid-19. 
 
MÀRIUS IVORRA 
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No eixiran els números, tota la pinta és que no va a haver-hi molta demanda i no van a 
poder assumir-ho les escoletes. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
La majoria de pares no hi portaran els fills, potser faran ús els que no tenen més remei per 
a poder conciliar. 
 
Un altre punt de l’ordre del dia, del que volíem parlar és que quan passe tot, es podria fer 
algun acte de record a les víctimes de la Covid-19, així com als qui han estat col·laborant 
de manera solidària i als qui han estat treballant al peu del canó. Seria important 
consensuar. La part més delicada serà la de les víctimes. La Generalitat va dir que faria 
un acte i nosaltres podríem sumar-nos a la manera que tinguen de retre homenatge, 
perquè no faça cadascú una cosa diferent. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Si ells ho consensuen, ens hi podem sumar. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Nosaltres vam proposar un reconeixement, un gest a la sanitària que va perdre la vida a 
conseqüència de la Covid-19. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Vam parlar amb la direcció de l’Àrea de Salut i ells van fer una carta de condol a la família. 
Ho van fer per ser treballadora de l’Àrea. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Era l’única sanitària de l’Àrea que havia perdut la vida i enteníem que es podria fer alguna 
cosa. Entenc que ara ho inclourem en el reconeixement que es faça. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El reconeixement és a sanitaris, a diferents institucions, UME… i entre tots hauríem de 
veure com ho fem. Tenim una llista de totes les entitats i persones que s’han posat a 
disposició de l’Ajuntament per a col·laborar de manera desinteressada, de les empreses 
que han fet aportacions, algunes no volen reconeixement públic. Per a la resta, anar 
pensant un acte. Setembre podria ser un bon mes. Cal tindre en compte que serien dos 
actes, un per als professionals, que és un reconeixement col·lectiu, i un altre per a les 
persones, entitats i empreses, que és més personal. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
En els professionals caldria calibrar fins a quin punt. Madrid concedirà la Medalla d’Or als 
sanitaris. Ací es podria veure de fer un reconeixement el 9 d’Octubre, i si volem anar més 
enllà, que quedara constància en el Llibre d’Honor. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
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Seria als sanitaris, però també als representants de forces de seguretat, socials… 
 
ROSA GARCÍA 
 
Englobar a tots.  
 
PABLO GONZÁLEZ 
 
Ens trobem que a l’hora de col·laboradors hi ha molta gent anònima que ha estat ajudant 
al veí, que ha fet mampares…, i no els tenim controlats. 
 

ROSA GARCÍA 

 
Es podria fer una declaració institucional. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Als treballadors dels supermercats també se’ls podria tenir en compte, per exemple. 
 
PABLO GONZÁLEZ 

 
Molta gent ha ajudat de manera no oficial. 
 
ROSA GARCÍA 

 
S’hi ha bolcat tot el món, el Rotary, per exemple, i moltes altres entitats. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Hem anotat a tots els que s’han posat en contacte amb l’Ajuntament per a oferir-se i 
donar, i s’ha enviat des de l’Alcaldia una carta d’agraïment a tots, als que s’han oferit i als 
que han fet donació. Eixa gent ja ha sigut reconeguda. El més difícil serà l’acte. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Un caos. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
També caldria fer extensiu el reconeixement als funcionaris que han estat cada dia 
treballant en llocs com poden ser els enterradors, els que han estat portant mascaretes a 
l’Hospital… Hi ha una part del funcionariat que no ha deixat de treballar i, a més, en llocs 
complicats, com també hi ha hagut moltes empreses que no han deixat de treballar. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Algú s’enfadarà, són molts, és complicat… 
 
ROSA GARCÍA 
 
S'ha de pensar, com ha dit Toni. 
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ANTONIO FRANCÉS 
 
Anem pensant i fem. A mi el que ha dit Quique m’ha agradat, per a sanitaris i forces. 
 
 

JORDI MARTÍNEZ 

 
Són molta gent. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Veurem com ho fan en altres llocs.  
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
Cal fer-ho bé. Intentant quedar bé podem enfadar a gent, i això no ha de passar. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
També caldria pensar en Correus, en els repartidors… Vas rascant i n’hi ha molt. Ho veig 
delicat. La data del 9 d’Octubre la veig bé. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Anem pensant quan i a qui. 
Passem a les propostes dels grups. Compromís hi ha presentat una qüestió. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Està en la línia d’utilitzar espais públics. Les escoles de dansa s’han quedat sense poder 
fer classe, i es podria veure que utilitzen parcs i espais públics. Es podria incloure en les 
activitats d’estiu, sabem que tindrien problemes de fer-ho al Calderón. És donar una eixida 
perquè puguen fer alguna cosa. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Parlarem amb ells, no han pogut preparar ni assajar. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Veure què es pot fer. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Respecte de propostes anteriors, alguna novetat? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Si voleu comentar alguna cosa. No hem avançat perquè ha sigut una setmana frenètica. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
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Tema de bons, de les ajudes. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Està ja en intervenció per a emetre informe. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 

 
Anirà al Ple? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
No, és tema de Junta de Govern, no decret. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
I la campanya de comerç? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Falta l’informe de sostenibilitat financera, que està fent-se. La idea és que s’aprove aquest 
mes i veure l’aplicació de cara a juliol o setembre. Estem parlant amb comerciants per a 
veure quan prefereixen. En general, estan contents de la resposta dels clients, la gent 
està responent, està comprant. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
I hi haurà alguna cosa específica per a l’hostaleria? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Entra igual que els comerços. Algú no ha pogut obrir per la capacitat. Veurem el que hi ha 
en fase 3, però més del 50% no crec que siga, i també veure la nova normalitat què 
regula. Si no tenen terrassa i dins és el 50%, difícilment els eixiran els sous. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Respecte del tema pressupostari, podríem asseure's per a veure partides ja en marxa o 
habilitar-ne d’altres. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Algunes ja estan clares. Si la Mostra no es fa, els 59.000 euros es poden utilitzar. Una 
altra cosa són els contractes suspesos. Per exemple, el Calderón cal veure l’estalvi que 
genera fins a setembre, quan obrirà. Al juliol tenim prevista una altra modificació de crèdit. 
També cal veure com van les ajudes a autònoms, les bonificacions a famílies i totes les 
activitats. La setmana que ve parlarem de les activitats d’estiu, veurem pressupostos. 
Aquest programa no acaba aquest any, per al pròxim va. 
 
MÀRIUS IVORRA 
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Caldrà veure com queda el territori. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
El format actual no es podrà aplicar. Cal intentar que siga el millor possible. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
S’han de buscar noves fórmules per a incentivar l’activitat econòmica, veure també 
l’impacte de l’Ingrés Mínim Vital, com pot ajudar les famílies i incentivar el consum. 
Normalment es gastarà en productes bàsics, en comerç de proximitat i cal veure l’efecte 
multiplicador de l’economia. Cal ajudar els més afectats, fer polítiques estratègiques, de 
futur, no tan sols apagar focs. 
 
Estem treballant en un pla d’impuls industrial i a final de juny compartir-lo i consensuar-lo. 
Les zones més industrials van a reactivar-se abans que altres zones amb dependència 
del turisme, i cal apostar més encara per la indústria. He estat amb el conseller 
d’Economia Sostenible en una jornada d’Alicante Plaza i s’ha parlat que molts territoris 
s’han reconvertit per la lluita contra el coronavirus. S’han fabricat materials sanitaris, com 
ara bates i mascaretes, gels hidroalcohòlics, mampares i termòmetres. Indústries d’Alcoi i 
comarca s’han diversificat i s’han adaptat de forma ràpida, i cal veure com eixe avantatge 
es consolida i creix. Dins de les dificultats, esperem eixir abans de la crisi que altres. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
Crec que Aaron ho va dir. L’oci infantil es quedarà sense res, molts no hi voldran anar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
L’eixida de la crisi no serà igual per a tots. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
I altres no eixiran. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
Eixe sector està molt preocupat; s’ha de veure si poden tenir ajudes. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Dins del mateix sector, uns ho tindran més difícil que altres. Hui he parlat amb hostalers 
de Sant Llorenç, tancar el carrer el cap de setmana els ha ajudat a reactivar-se. Anem 
pensant iniciatives. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
El menjar per als xiquets, fins quan? 

 
ANTONIO FRANCÉS 
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El bo escolar, fins que acabe el període lectiu. Nosaltres després donarem continuïtat, ja 
ho féiem en les escoletes i en la Renda Bàsica entra l’ajuda als xiquets. No tan sols és un 
recurs per a garantir menjar, sinó que fóra saludable. Sopar un paquet de «gusanitos» no 
és saludable. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Sabeu el número que quedarà després? 

 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
No, la situació és nova. Moltes famílies no eren usuàries, i cal veure el canvi de tendència. 
El més important és que s’alimenten bé. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
La Generalitat té una línia d’ajudes per conciliació, per reduir part de la jornada, si 
treballen els dos. No entenem que siga per deixar de treballar i no per contractar un 
tercer. Un sector que treballa en B, es podria legalitzar a la persona que fa tasques 
domèstiques. Ningú no deixa el seu treball i es contracta un tercer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Cal veure la capacitat econòmica que té l’Ajuntament. No podem arribar a tots, hem de 
prioritzar, però estaria bé. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Arriba a 600 euros, és una quantitat suficient per a pagar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Estaria bé. És un sector molt castigat, ja que ara hi ha qui no vol que entre gent a sa casa 
i s’han quedat sense feina. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Pot tindre conseqüències a curt o mitjà termini. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hi ha molta precarietat, el perfil majoritari és una dona, de mitjana edat. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
D’escoles infantils, què podrà estar el 22 en funcionament? 

 
ANTONIO FRANCÉS 
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Cal veure la demanda amb la capacitat autoritzada, i veure si els pares mostren voluntat. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
També hi ha una qüestió emotiva, que puguen tenir un acomiadament. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
La part de socialització és molt important. En veure xiquets, volen abraçar-se. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
La meua filla ha convertit els perots en amics. Hem de tornar a la seua dinàmica. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hem de veure la necessitat i conéixer la decisió dels pares. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
Deu persones, un monitor… 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Sí, i joguets fora. Tenen patis grans. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Un altre tema, l’assistència de ponents i convidats a la Mesa de Reactivació, podem fer-ho 
ja? 

 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Sí, sí, encara que no toque parlar d’eixe tema, es fa. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Abans de l’estiu hauríem de portar un document al Ple. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Tot el que hi haja, passar-ho pel Ple de juliol. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Si queda per a després de l’estiu, quedarà diluït. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Al contrari que en altres, s’ha treballat, hi ha coses previstes i incorporades. 
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ROSA GARCÍA 

 
Respecte dels convidats que ha dit Quique, una persona em va proposar estar ací quan 
vam parlar sobre el sector de la Festa, però no representava aquest món, sinó que 
responia només als seus interessos. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Les aportacions són totes bones. 
 
ROSA GARCÍA 

 
És una persona molt crítica. Dels pocs que ho tenen com ha de ser, i és molt crític amb 
les ajudes si no estan legalitzats. Mentre açò passava, va arribar la moció de Podem.  
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Si algú hi vol aportar, que aporte. No fa falta que vinga, pot passar les propostes. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Que ho facen, bé, però podríem consensuar que vol dir vindre ací. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Que plantege propostes i ja es veurà. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Tots rebem telefonades i sabem qui aporta i qui ho salta tot… 

 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Més que a exposar problemàtica, jo crec que hem de portar gent que ens puga explicar. 
Per exemple, un faller a veure com tenen la seua situació i organització. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Vol protestar perquè ell paga impostos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hem de valorar-ho. Em preocupa, és difícil arribar a tots. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Que s’intente que hi haja un gremi. 
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ANTONIO FRANCÉS 

 
És un sector molt complicat, competitiu. L’any que ve, per exemple, tots els càrrecs els 
feia un dissenyador. 
 
ROSA GARCÍA 

 
No és corporativisme. 
 
 

MÀRIUS IVORRA 

 
Açò no és específic nostre, es dóna també en altres ciutats. Hem d’organitzar-nos i 
agrupar-nos, és millor. 
 
I, no havent-hi més assumpte, es dóna per finalitzada la sessió a les 18.05 hores. 
 

 
REUNIÓN DE LA MESA PARA LA REACTIVACIÓN DE ALCOY 
 

 
Día: 3 de junio de 2020 
 
Inicio: 17:10 horas 
 
Final: 18:05 horas 
 
 
La reunión se celebra en el salón de Plenos del Ayuntamiento de Alcoy y asisten en 
representación de los grupos municipales: 
 
 

Antonio Francés Pérez                        Alcalde 
Jordi Valentí Martínez Juan                 Portavoz del grupo municipal SOCIALISTA 
Juan Enrique Ruiz Doménech             Portavoz del grupo municipal PARTIDO POPULAR                    
Màrius Ivorra Torregrosa                      Portavoz del grupo municipal COMPROMÍS ALCOI 
Rosa María García González              Portavoz del grupo municipal CIUDADANOS 
Cristian Santiago de Jesús                  Portavoz del grupo municipal PODEM 
Pablo González Gimeno                      Concejal del grupo municipal GUANYAR ALCOI 
David Andrés Abad Giner                     Portavoz del grupo municipal VOX   
 
  
 
 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Empezamos la reunión. Os hemos enviado la actualidad de la fase 2 de desescalada, con 
la información disponible a día de hoy y de diferentes servicios municipales. La fase 3 ya 
sabemos cómo será, porque tenemos el referente de las islas, mientras que la fase 4 no 
tenemos todavía constancia de cuáles serán las restricciones. 
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Podemos avanzar que estamos trabajando para que las piscinas estén abiertas el 1 de 
julio, estamos preparando la cita previa, viendo los aforos y regulando las medidas de 
prevención. El objetivo es abrir las tres piscinas municipales, y aunque la de Batoi es la 
que tiene menos aforo, la idea es abrir para que no tengan que desplazarse a la 
municipal. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
¿Van a marcarse zonas? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, van a marcarse zonas, se limitarán los aforos para que la gente no se amontone. Se 
mirará de hacer turnos y se llevará a cabo la desinfección de las instalaciones tantas 
veces como sea necesario. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
¿Van a hacerse escuelas infantiles? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Es posible. Estamos hablando con los centros para saber quién está organizando. 
Pensamos que habrá menos afluencia, porque habrá gente que tendrá miedo, pero 
también hay otras familias que sí que harán uso de las escuelas de verano, porque quizás 
no tienen otras fórmulas para poder dejar a los hijos mientras trabajan. Por otro lado, a las 
familias sin recursos hay que ayudarlas, y también se seguirá facilitando la comida 
saludable a los menores. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Se podría ver si el Ayuntamiento puede generar una escuela de verano. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
De momento estamos mirando la oferta para ver si hay que complementarla. Lo que 
queremos es facilitar que quien hacía escuela de verano la pueda hacer, siempre 
cumpliendo las medidas de seguridad. No somos partidarios de una escuela para 
personas sin recursos, porque estigmatiza. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Lo que digo es que si hiciera falta que se pudiera hacer. Ver si hay entidades que hacen 
escuelas de verano, si son 10 niños y niñas, un monitor, que no pueden compartir 
juegos… Yo creo que va a ser positivo que se puedan hacer. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No vayamos a competir con quien hacía escuela de verano, sino ayudar. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
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Dentro de la propia oferta, que se guarden plazas para distribuir a las personas sin 
recursos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Esto se ha hecho siempre desde el Ayuntamiento. Ahora tenemos que ver la oferta y las 
restricciones por la Covid-19. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
No saldrán los números, toda la pinta es que no va a haber mucha demanda y no van a 
poder asumirlo las escuelas infantiles. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
La mayoría de padres no llevarán a los hijos, quizás harán uso los que no tienen más 
remedio para poder conciliar. 
 
Otro punto del orden del día, del que queríamos hablar, es que cuando pase todo se 
podría hacer algún acto de recuerdo a las víctimas de la Covid-19, así como a quienes 
han estado colaborando de manera solidaria y a quienes han estado trabajando al pie del 
cañón. Sería importante consensuar. La parte más delicada será la de las víctimas. 
Generalitat dijo que haría un acto y nosotros podríamos sumarnos a la manera que 
tengan de rendir homenaje, para que no haga cada uno una cosa diferente. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Si ellos lo consensúan, nos podemos sumar. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Nosotros propusimos un reconocimiento, un gesto a la sanitaria que perdió la vida a 
consecuencia de la Covid-19. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Hablamos con la dirección del área de Salud y ellos hicieron una carta de pésame a la 
familia. Lo hicieron al ser trabajadora del área. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Es la única sanitaria del área que ha perdido la vida y entendíamos que se podría hacer 
algo. Entiendo que ahora la incluiremos en el reconocimiento que se haga. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
El reconocimiento es a sanitarios, a diferentes instituciones, UME… y entre todos 
tendríamos que ver cómo lo hacemos. Tenemos un listado de todas las entidades y 
personas que se han puesto a disposición del Ayuntamiento para colaborar de manera 
desinteresada, de las empresas que han hecho aportaciones, algunas no quieren 
reconocimiento público. Para el resto, iremos pensando un acto. Septiembre podría ser un 
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buen mes. Hay que tener en cuenta que serían dos actos, uno para los profesionales, que 
es un reconocimiento colectivo, y otro para las personas, entidades y empresas, que es 
más personal. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
En los profesionales habría que calibrar hasta qué punto. Madrid concederá la Medalla de 
Oro a los sanitarios. Aquí se podría estudiar si hacer un reconocimiento el 9 de Octubre, y 
si queremos ir más allá, que quedara constancia en el Libro de Honor. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Sería a los sanitarios, pero también a los representantes de fuerzas de seguridad, 
sociales… 
 
 

ROSA GARCÍA 

 
Englobar a todos. 
 
PABLO GONZÁLEZ 

 
Nos encontramos que a la hora de colaboradores hay mucha gente anónima que ha 
estado ayudando al vecino, que ha hecho mamparas… y no los tenemos controlados. 
 
ROSA GARCÍA 
 
Se podría hacer una declaración institucional. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
A los trabajadores de los supermercados también se les podría tener en cuenta, por 
ejemplo. 
 
PABLO GONZÁLEZ 
 

Mucha gente ha ayudado de manera no oficial. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Se ha volcado todo el mundo, el Rotary, por ejemplo, y otras muchas entidades. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Hemos anotado a todos los que se han puesto en contacto con el Ayuntamiento 
ofreciéndose y donando, y se ha enviado desde la Alcaldía una carta de agradecimiento a 
todos, a los que se han ofrecido y a los que han hecho donación. Esa gente ya ha sido 
reconocida. Lo más difícil será el acto. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Un caos. 
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JORDI MARTÍNEZ 
 
También habría que hacer extensivo el reconocimiento a los funcionarios que han seguido 
cada día trabajando en puestos como pueden ser los enterradores, quienes han estado 
llevando mascarillas al Hospital… Hay una parte del funcionariado que no ha dejado de 
trabajar y además en lugares complicados, como también ha habido muchas empresas 
que no han dejado de trabajar. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Alguien se enfadará, son muchos, es complicado… 
 
ROSA GARCÍA 
 
Se tiene que pensar, como ha dicho Toni. 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
Iremos pensando y haciendo. A mí lo que ha dicho Quique me ha gustado, para sanitarios 
y fuerzas. 
 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Son mucha gente. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Veremos cómo lo hacen en otros lugares. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hay que hacerlo bien. Intentando quedar bien podemos enfadar a gente, y esto no tiene 
que pasar. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
También habría que pensar en correos, en los repartidores… Vas  rascando y hay mucho. 
Lo veo delicado. La fecha del 9 de Octubre la veo bien. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Vamos pensando cuándo y a quién. 
Pasamos a las propuestas de los grupos. Compromís ha presentado una cuestión. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Está en la línea de utilizar espacios públicos. Las escuelas de danza se han quedado sin 
poder dar clase, y se podría ver que utilicen parques y espacios públicos. Se podría incluir 
en las actividades de verano, sabemos que tendrían problemas de hacerlo en el Calderón. 
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Es dar una salida para que puedan hacer algo. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Hablaremos con ellos, no han podido preparar ni ensayar. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Ver qué se puede hacer. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Respecto a propuestas anteriores, ¿alguna novedad? 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Si queréis comentar algo. No hemos avanzado porque ha sido una semana frenética. 
 
 

JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Tema de bonos, de las ayudas. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Está ya en intervención para informar. 
 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
¿Irá al Pleno? 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
No, es tema de Junta de Gobierno no decreto. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
¿Y la campaña de comercio? 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Falta el informe de sostenibilidad financiera, que está haciéndose. La idea es que se 
apruebe este mes y ver la aplicación de cara a julio o septiembre. Estamos hablando con 
comerciantes para ver cuándo prefieren. En general están contentos de la respuesta de 
los clientes, la gente está respondiendo, está comprando. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
¿Y habrá algo específico para la hostelería? 
 
ANTONIO FRANCÉS 
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Entra igual que los comercios. Alguien no ha podido abrir por el aforo. Veremos lo que hay 
en fase 3, pero más del 50% no creo que sea, y también ver la nueva normalidad que 
regula. Si no tienen terraza y dentro es el 50% difícilmente les saldrán los sueldos. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Respecto al tema presupuestario, podríamos sentarnos para ver partidas ya en marcha o 
habilitar otras. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Algunas ya están claras. Si la Mostra no se hace, los 59.000 euros se pueden utilizar. 
Otra cosa son los contratos suspendidos. Por ejemplo, el Calderón hay que ver el ahorro 
que genera hasta septiembre, cuando abrirá. En julio tenemos prevista otra modificación 
de crédito. También hay que ver como van las ayudas a autónomos, las bonificaciones a 
familias y todas las actividades. La semana que viene hablaremos de las actividades de 
verano, veremos presupuestos. Este programa no acaba este año, para el próximo va. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Habrá que ver cómo queda el territorio. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
El formato actual no va a poderse aplicar. Hay que intentar que sea lo mejor posible. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Se tienen que buscar nuevas fórmulas para incentivar la actividad económica, ver también 
el impacto del Ingreso Mínimo Vital, cómo puede ayudar a las familias e incentivar el 
consumo. Normalmente se gastará en productos básicos, en comercio de proximidad y 
hay que ver el efecto multiplicador de la economía. Hay que ayudar a los más afectados, 
hacer políticas estratégicas, de futuro, no solo apagar fuegos. 
 
Estamos trabajando en un plan de impulso industrial y a final de junio compartirlo y 
consensuarlo. Las zonas más industriales van a reactivarse antes que otras zonas con 
dependencia del turismo, y hay que apostar más todavía por la industria. He estado con el 
conseller de Economía Sostenible en una jornada de Alicante Plaza y se ha hablado de 
que muchos territorios se han reconvertido por la lucha contra el coronavirus. Se han 
fabricado materiales sanitarios como batas y mascarillas, geles hidroalcoholicos, 
mamparas y termómetros. Industrias de Alcoy y comarca se han diversificado y se han 
adaptado de forma rápida, y hay que ver cómo esa ventaja se consolida y crece. Dentro 
de las dificultades, esperamos salir antes de la crisis que otros. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Creo que Aaron lo dijo. El ocio infantil va a quedarse sin nada, muchos no querrán ir. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La salida de la crisis no será igual para todos. 
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MÀRIUS IVORRA 
 
Y otras no saldrán. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Ese sector está muy preocupado, hay que ver si pueden tener ayudas. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Dentro del mismo sector, unos lo tendrán más difícil que otros. Hoy he hablado con 
hosteleros de Sant Llorenç, cerrar la calle el fin de semana les ha ayudado a reactivarse. 
Vamos pensando iniciativas. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
La comida para los niños, ¿hasta cuándo? 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
El bono escolar, hasta que acabe el periodo lectivo. Nosotros después daremos 
continuidad, ya lo hacíamos en las escuelas infantiles y en la Renta Básica entra la ayuda 
a los niños. No solo es un recurso para garantizar comer, sino que sea saludable. Cenar 
un paquete de ‘gusanitos’ no es saludable. 
 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
¿Sabéis el número que quedará después? 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
No, la situación es nueva. Muchas familias no eran usuarias, y hay que ver el cambio de 
tendencia. Lo más importante es que se alimentan bien. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
La Generalitat tiene una línea de ayudas para conciliación, para reducir parte de la 
jornada, si trabajan los dos. No entendemos que sea para dejar de trabajar y no para 
contratar a un tercero. Un sector que trabaja en B, se podría legalizar a la persona que 
hace tareas domésticas. Nadie deja su trabajo y se contrata a un tercero. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Hay que ver la capacidad económica que tiene el Ayuntamiento. No podemos llegar a 
todos, tenemos que priorizar, pero estaría bien. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
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Llega a 600 euros, es una cantidad suficiente para pagar. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Estaría bien. Es un sector muy castigado, puesto que ahora hay quien no quiere que entre 
gente en su casa y se han quedado sin trabajo. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Puede tener consecuencias a corto o mediano plazo. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 

Hay mucha precariedad, el perfil mayoritario es una mujer, de mediana edad. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
De escuelas de verano, ¿qué podrá estar el 22 en funcionamiento? 
 
 

ANTONIO FRANCÉS 

 
Hay ver la demanda con el aforo autorizado, y ver si los padres muestran voluntad. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 

 
También hay una cuestión emotiva, que puedan tener una despedida.  
 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
La parte de socialización es muy importante. Al verse niños quieren abrazarse. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Mi hija ha convertido a los peluches en amigos. Tenemos que volver a su dinámica. 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Tenemos que ver la necesidad y conocer la decisión de los padres. 
 
CRISTIAN SANTIAGO 
 
Diez personas, un monitor… 
 
ANTONIO FRANCÉS 
 
Sí, y juguetes fuera. Tienen patios grandes. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Otro tema, la asistencia de ponentes e invitados a la Mesa de Reactivación, ¿podemos 
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hacerlo ya? 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Sí, sí, aunque no toca hablar de ese tema, se haría. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Antes del verano tendríamos que llevar un documento al Pleno. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Todo lo que haya, pasarlo por el Pleno de julio. 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 

 
Si queda para después del verano, quedará diluido. 
 
JORDI MARTÍNEZ 

 
Al contrario que en otros, se ha trabajado, hay cosas previstas e incorporadas. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Respecto a los invitados que ha dicho Quique, una persona me propuso estar aquí 
cuando hablamos sobre el sector de la Fiesta, pero no representaba a este mundo, sino 
que respondía solo a sus intereses. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Las aportaciones son todas buenas. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Es una persona muy crítica. De los pocos que lo tienen como tiene que ser, y es muy 
crítico con las ayudas si no están legalizados. Mientras esto pasaba llegó la moción de 
Podem. 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Si alguien quiere aportar, que aporte. No hace falta que venga, puede pasar las 
propuestas. 
 
JORDI MARTÍNEZ 
 
Que lo hagan, bien, pero podríamos consensuar qué quiere decir venir aquí. 
 
MÀRIUS IVORRA 
 
Que plantee propuestas y ya se verá. 
 
ROSA GARCÍA 
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Todos recibimos llamadas y sabemos quién aporta y quien lo salta todo… 
 
JUAN ENRIQUE RUIZ 
 
Más que a exponer problemática, yo creo que tenemos que traer a gente que nos pueda 
explicar. Por ejemplo, un fallero a ver cómo tienen su situación y organización. 
 
ROSA GARCÍA 

 
Quiere protestar porque él paga impuestos. 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Tenemos que valorarlo. Me preocupa, es difícil llegar a todos. 
 
 

ROSA GARCÍA 
 
Que se intente que haya un gremio. 
 
 
ANTONIO FRANCÉS 

 
Es un sector muy complicado, competitivo. El año que viene, por ejemplo, todos los 
cargos los hacía un diseñador. 
 
ROSA GARCÍA 
 
No es corporativismo. 
 
 
MÀRIUS IVORRA 

 
Esto no es específico nuestro, se da también en otras ciudades. Debemos de 
organizarnos y agruparnos, es mejor. 
 
Y no habiendo más asunto, se da por finalizada la sesión a las 18:05 horas.  
 


